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 میثم محجوبی - گروه ورزش 
رئیس هیئت دوچرخه ســواری اســتان فارس خبر از رفع 
مشکل اشتغال ستاره دوچرخه سواری بانوان کشور می دهد.

دختر تاریخ ساز دوچرخه سواری ایران در بازی های آسیایی 
که حالا عزم خود را برای رقم زدن یک اتفاق تاریخی دیگر 
جزم کرده اســت، تنها یک درخواست از مسئولان ورزش 

استان و کشور دارد.
فرانک پرتوآذر گفته بود با مدرک کارشناســی ارشــد در 
رشته عمران، هنوز بیکار اســت و باید فکری برای دوران 
بعــد از قهرمانی که بســیار کوتاه اســت، کنــد و در این 
خصوص می گوید: براســاس مصوبه هیئت دولت در سال 
۹۵، قهرمانان و مدال آوران می توانند در سازمان های دولتی 
و نهادهای وابسته به دولت استخدام شوند، اما هنوز موفق 

نشده ام شغلی برای آینده ام با این مصوبه به دست آورم.
حالا میثم قائدی، رئیس هیئت دوچرخه ســواری اســتان 
فــارس با امیدواری نســبت به حل این مشــکل صحبت 
می کند و می گوید: در جلســه ای که با مدیرکل ورزش و 
جوانان استان فارس داشتیم، پیگیری های لازم انجام شد 
و با توجه به مدال خوبی که در بازی های آســیایی نصیب 
خانم پرتوآذر شد، امیدواری زیادی وجود دارد که مشکل 
اشتغال وی حل شود و با خیال راحت تری بتوانند به ورزش 

حرفه ای خود ادامه دهد.
فرانک پرتوآذر که چند روز پیش در هانگژو، نخستین مدال 
تاریخ دوچرخه سواری بانوان ایران در بازی های آسیایی را 
کسب کرده بود، در مســابقات قهرمانی کشور نیز مطابق 

پیش بینی ها روی سکوی نخست ایستاد.
 مســابقات دوچرخه ســواری کوهســتان قهرمانی کشور 
در بخش بانوان، روز یکشــنبه در دو رده ســنی جوانان و 
بزرگسالان در شــیراز برگزار شد و مطابق انتظار، پرتوآذر 

قهرمان شد.

او پس از این قهرمانی گفت: خوشــحالم که شــهرم پس 
از ســال ها میزبــان یکی از مســابقات دوچرخه ســواری 
شــد؛ امیدوارم این راه ادامه پیدا کند و ما بتوانیم شــاهد 
حضور بیشــتر بانوان شــیرازی در عرصه دوچرخه سواری 
باشــیم. طبیعتاً وقتی این اتفاق بیفتد، شاهد رشد بیشتر 
دوچرخه ســواران و ظهور قهرمان های بیشتر نیز خواهیم 

بود.
پرتوآذر در خصوص کســب مقام قهرمانی نیز عنوان کرد: 
من برای هشــتمین بار قهرمان کشور شــدم؛ این رقابت 
برای من از جهت حفظ آمادگی اهمیت زیادی داشت. من 
باید برای مسابقات قهرمانی آسیا که دو هفته دیگر برگزار 
می شود آماده شوم و برنامه ام این است که بتوانم  با بهترین 

شرایط در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت کنم.
ســتاره دوچرخه ســواری بانوان کشــور در پایــان گفت: 
امیدوارم بتوانم برای نخستین بار، سهمیه المپیک را برای 

دوچرخه سواری بانوان کشور به دست بیاورم.
در رقابت های جوانان قهرمانی کشور نیز یک نفر از استان 
فارس بر سکوی نخست ایستاد؛ فاطمه عباسی، دختر 18 
ساله کازرونی که قهرمان دوچرخه سواری کوهستان کشور 
شد، به خبرنگار ما گفت: سطح مسابقات بسیار خوب بود؛ 
شاهد رقابت تنگاتنگی بودیم و خوشحالم که توانستم مقام 
قهرمانی را کسب کنم؛ شرایط مسابقه نیز از هر نظر ایده آل 

و استاندارد بود.
عباســی با بیان اینکه 4 سال است رشته دوچرخه سواری 
را آغاز کرده، افزود: در حال حاضر برای مسابقات قهرمانی 

آسیا 2023 آماده می شوم. 
ســال گذشته در این رقابت مقام چهارم را در حالی کسب 

کردم که فقط 8 ثانیه با نفر سوم فاصله داشتم.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد که امسال بتواند با مدال از 

رقابت های آسیا بازگردد.

به نظر می رسد که با توجه به شرایط ورزشگاه آزادی، به  زودی 
استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه دیگری میزبانی می کنند.

بــه گزارش فوتبال 360، ورزشــگاه آزادی تهــران در طول 3 
ماه گذشــته درگیر پروژه عمرانی بوده و همین مســئله باعث 
شده تا کیفیت چمن ورزشــگاه هم تحت تأثیر قرار گیرد. هم 
در تقابل پرسپولیس مقابل النصر و هم در مصاف شب گذشته 
سرخ پوشان پایتخت برابر گل گهر سیرجان، آنچه مشخص بود 
کیفیت بد چمن ورزشگاه آزادی بود. در فاصله این دو مسابقه، 
تنها نساجی یک بار در ورزشــگاه آزادی برابر الهلال به میدان 

رفت که در آن مسابقه هم کیفیت چمن ورزشگاه بد بود.
مهدی ترابی و یاسین سلمانی، دو مصدوم به جا مانده از وضعیت 
بد چمن ورزشــگاه آزادی هســتند و همچنیــن اخراج میلاد 

ســرلک در دیدار با النصر عربســتان هم بی ارتباط به وضعیت بد 
چمن ورزشگاه نبود. در شرایطی که پرسپولیسی ها به دنبال میزبانی 
در ورزشگاه شهید کاظمی تهران هستند، اما هنوز سازمان لیگ این 
ورزشگاه را تایید نکرده است تا شرایط میزبانی سرخابی ها در ادامه 
فصل فوتبالی با توجه به کیفیت بد چمن ورزشگاه آزادی نامشخص 

باشد و در این باره ابهامات زیادی وجود دارد.

*شاید بازی های زیادی را نتوانیم در ورزشگاه آزادی بمانیم!
ســهیل مهــدی در واکنــش به مشــکلات میزبانی اســتقلال و 
پرسپولیس در ورزشگاه آزادی توضیح داد: با توجه به شرایطی که 
چمن ورزشــگاه آزادی دارد و همچنین حفظ امنیت جانی، شاید 
روزهــا و بازی های زیادی را نتوانیم در این ورزشــگاه بمانیم؛ کار 
با این شــرایط سخت است و شاید سیاست گذاری را به این سمت 
ببریم که اگر استقلال و پرسپولیس تسهیلات و شرایط بهتری برای 

بازی های شان می خواهند، ورزشگاه دیگری را انتخاب کنند.
مســئول برگزاری کمیته مسابقات ســازمان لیگ با توجه به 
مشکلات ورزشگاه آزادی برای میزبانی از ادامه مسابقات لیگ 
برتر فوتبال ایران گفت: یکی از مشکلات همین است؛ ورزشگاه 
اســتانداردی غیر از آزادی وجود ندارد، مگر اینکه دو باشــگاه 
شرایط و الزامات را به ســمت دیگری ببرند. یک زمانی هست 
سازمان لیگ باشــگاه ها را به اجرای بایدها اجبار می کند، ولی 
با وضعیت فعلی نگران تعداد بازی های انجام شــده روی چمن 
ورزشــگاه آزادی هســتم و ممکن اســت دوباره داستان بازی  

پرسپولیس و النصر عربستان تکرار شود.
مهــدی در صحبت هایش نســبت به بیانیه باشــگاه  گل گهر 
ســیرجان درباره ذوق زدگی مســئولان ســازمان لیگ برای 
برگزاری جشن قهرمانی ســوپرجام هم واکنش نشان داد و عنوان 
کرد: این طور نیست، به  شــخصه به همه تیم ها احترام گذاشته ام. 
جشــن های قهرمانی سوپرجام برای فولاد خوزستان یا جام حذفی 
برای تراکتور و... را با همین شــرایط و حال فعلی برگزار کردیم. به 
نظرات مســئولان گل گهر احترام می گذارم، اما این احساس بابت 

بازی به آنها دست داده بود.

رکورد منفی
برای علی رضا حقیقی 

علی رضــا حقیقی برای دهمین  بــار در تاریخ لیگ برتر مرتکب 
خطای پنالتی شد. به گزارش فوتبال 360، سرنوشت دیدار فولاد 
خوزستان با هوادار تهران با خطای پنالتی که در دقایق پایانی به 
نفع میهمان اعلام شــد، تغییر کرد. این خطا را علی رضا حقیقی 
مرتکب شد؛ این دهمین پنالتی   بود که این دروازه بان به حریفان 

داده و از این نظر آمار بسیار بدی در تاریخ لیگ برتر دارد.
علی رضا حقیقی با این پنالتی در کنار 2 نام باسابقه در دروازه بانی 
در لیگ برتر قرار گرفت؛ ایــن دروازه بان در کنار وحید طالب لو 
و مهــدی رحمتی بین دروازه بان ها رکورددار بیشــترین ارتکاب 
خطای پنالتی شــد. این اولین خطای پنالتی حقیقی در هوادار 
بــود؛ این دروازه بان پیش تر 2 پنالتی در پرســپولیس، 3 پنالتی 
در گل گهر و 4 پنالتی در نســاجی مرتکب شده بود. حقیقی در 
ادامه دوران بازیگری خود اگر دوباره به حریفان پنالتی بدهد بین 

دروازه بان ها به تنهایی رکورددار خواهد شد.
علی رضا حقیقی در کنار شــجاع خلیل زاده بین بازیکنان فعلی 
بیشــترین تعداد خطای پنالتی را در تاریخ مســابقات مرتکب 
شدند. امیرحســین صادقی با 14 خطای پنالتی، پنالتی ده ترین 
بازیکن تاریخ مسابقات است و خلیل زاده و حقیقی فاصله زیادی 
تا رسیدن به رکورد این بازیکن ندارند. حنیف عمران زاده، هادی 
عقیلی، محمد نصرتی، هادی شــکوری و وحید حمدی نژاد دیگر 

بازیکنانی هستند که بیشترین آمار خطای پنالتی را دارند.

فرار زاهدی از برزخ
شــهاب زاهدی پس از انتظــاری طولانی، 
ســرانجام توانســت اولین گل خود را با 
پیراهن پرســپولیس بزند. به 
فوتبال 360، صدر  گزارش 
جدول لیگ برتر دوباره به 
تراکتور  رسید.  پرسپولیس 
و استقلال در روزهای گذشته، 
و  بودند  لیگ  صدرنشــین موقت 
پرســپولیس با شکســت گل گهر، 
دوباره توانست به رده نخست برسد. برد 
پرسپولیس در این هفته به صحنه های 
جنجالــی داوری هــم گــره خورد و 
حاشــیه های زیادی ایجاد کرد. نکته 
مهم برای سرخ پوشــان امــا، زننده 
تک گل این تیم بود؛ شهاب زاهدی، سرانجام توانست 

با پیراهن پرسپولیس گل بزند.
شــهاب زاهدی در هر 6 بازی گذشته پرسپولیس در این فصل، 
بــرای این تیم به میدان رفت، اما نتوانســته بــود گلی بزند. او 
هفته اول تا ســوم، مهاجم ثابت پرســپولیس بود؛ نمایش های 
نســبتاً ضعیف در خط حملــه و آمار گلزنی نــه چندان خوب 
پرسپولیسی ها، باعث شــد او از هفته چهارم روی نیمکت برود. 
در بازی با فولاد، زاهدی به عنوان بازیکن ذخیره به زمین رفت و 
پــاس گل دوم تیمش را داد. در بازی با النصر در لیگ قهرمانان 
آســیا هم، زاهدی روی نیمکت نشست، ولی مصدومیت مهدی 
ترابی، باعث شد خیلی زود وارد مسابقه شود. غیبت ترابی مقابل 
الدحیل و گل گهر، زاهدی را در ترکیب اصلی پرســپولیس نگه 
داشــت؛ او بازی با الدحیل با وجود بازی خوب تیمش، نتوانست 
در گلزنی یا گل سازی موفق باشد. با توجه به بهبود نسبی مهدی 
ترابــی و وحید امیری، بازی با گل گهر آخرین فرصت زاهدی در 
ترکیب اصلی پرسپولیس محسوب می شد؛ فرصتی که او به خوبی 
از آن استفاده کرد و با زدن تک گل تیمش، موفق شد سه امتیاز 

حساس مسابقه را به پرسپولیس هدیه دهد.
انتظار زاهدی برای گلزنی با پیراهن پرسپولیس، فقط به هفته های 
اخیر محدود نمی شد؛ زاهدی محصول آکادمی باشگاه پرسپولیس 
است و از سن 21 سالگی، سابقه بازی با پیراهن این تیم را دارد. 
۹ سال قبل یعنی زمان برگزاری لیگ چهاردهم، زاهدی در لیگ 
برتر و جام حذفی برای پرسپولیس بازی کرد و گلی نزد. دو فصل 
بعد، برانکو ایوانکوویچ تصمیم گرفت در بازی جام حذفی مقابل 
قشقایی به زاهدی فرصت بازی بدهد؛ زاهدی در آن مسابقه گل 
نزد و بــا هدر دادن ضربه پنالتی خود، یکی از عوامل شکســت 
پرســپولیس بود. دوره اول حضور زاهدی در پرسپولیس، همان 
فصل به پایان رســید؛ او امید زیادی داشت در بازگشت، بتواند 
طلسم گل نزدنش با پیراهن سرخ را بشکند. زاهدی در بازی های 
دوســتانه، عملکرد خوبی داشت، اما در بازی های رسمی، مجبور 

شد چند ماه و 7 مسابقه، برای گلزنی صبر کند.

استقلال و حسرت یک ستاره!
آمانوف با آمار 11 گل و 4 پاس گل به استقلال پیوست و بعد از 
جدایی از این تیم هم 7 گل زده و 6 پاس گل داده؛ در حالی که 
در لباس استقلال نه گلی نزد و نه گلی ساخت. به گزارش فوتبال 
360، عزیزبک آمانوف یکی از خریدهای پرحاشیه استقلال بود؛ 
بازیکنــی که فصل 21-2020 را با آمار 11 گل و 4 پاس گل به 
پایان رسانده بود و سابقه بازی در تمامی رده های ملی ازبکستان 
و دو قهرمانی باشگاهی در لیگ سطح اول این کشور را در لباس 
لوکوموتیو تاشــکند داشت. آمانوف با این آمار درخشان و در 22 
ســالگی راهی استقلال شد. در اســتقلال اما اوضاع باب میل او 
پیش نرفت؛ آمانوف آبی ها را با آمار 416 دقیقه بازی، بدون گل، 

بدون پاس گل و با از دست دادن یک ضربه پنالتی ترک کرد. 
آمانوف مجبور به ترک این باشــگاه شــد و به محض جدایی از 
استقلال، دوباره دوران درخشانش شروع شد. او فصل گذشته در 
لباس نسف قارشــی ۵ گل زد و 6 پاس گل داد. آمانوف در هفته 
دوم هم در لیگ قهرمانان آسیا شروع قدرتمندی داشت؛ در برد 
3 بر یک نسف قارشی مقابل السد، او 2 گل برای تیمش زد تا در 
تیم منتخب هفته قرار بگیرد و حسرت هواداران استقلال بیش از 
پیش شود. آمانوف در تیم جدیدش به عنوان مهاجم هدف بازی 
می کند و در روزهایی که اســتقلال نیاز به جذب بازیکن در این 

پست دارد، درخشش او نمکی است بر زخم آبی ها.

رابطه خاص یامال و رکوردها!
لامینه یامال با گلزنی در دیدار یکشنبه شــب بارســلونا، یک 
رکورد جدید دیگر به نام خــود ثبت کرد. به گزارش فوتبال 
360، لامینه یامال 16 ساله در عین نوجوانی به مردِ رکوردها 
تبدیل شــده اســت؛ این پدیده نوجوان متولد سال 2007، 
رکــورد جوان ترین بازیکن تاریخ بارســلونا در لالیگا و لیگ 
قهرمانــان اروپا و همچنین جوان ترین بازیکن تاریخ تیم ملی 
بزرگسالان اســپانیا را طی ماه های گذشته به نام خود ثبت 
کرد. یامال برای رسیدن به این 3 رکورد، آنسو فاتی را پشت 

سر گذاشت.
پس از شکست رکورد جوان ترین بازیکن تاریخ بارسلونا و تیم 
ملی اسپانیا، یامال به رکورد جوان ترین گلزن هم حمله کرد. 
لامینه با گلزنی برابر گرجســتان موفق شد با 16 سال و ۵7 
روز به جوان ترین گلزن تاریخ فوتبال ملی اسپانیا تبدیل شود؛ 
او در دیدار سخت و نفس گیر یکشنبه شب بارسا برابر گرانادا 
که با توقف شاگردان ژاوی همراه بود، روی پاس ژوائو فلکیس 
در دقیقــه 46 موفق به باز کردن دروازه حریف شــد تا یک 
رکــورد مهم دیگر را از خود به جا گذاشــته و به جوان ترین 
گلزن تاریخ لالیگا تبدیل شــود. یامال در حالی با 16 ســال 
و 87 روز ایــن رکورد را به نام خود ثبت کرد که 11 ســال 
پیش فابریس اولینگا با 16 سال و ۹8 روز، جوان ترین گلزن 
تاریخ لالیگا لقب گرفته بود. ایکر مونیان با 16 ســال و 28۹ 
روز و آنســو فاتی با 16 ســال و 304 روز، در رده های بعدی 

جوان ترین گلزنان تاریخ لالیگا قرار دارند.
یامال طی مسابقه یکشنبه شب بارسا برابر گرانادا در میانه های 
بازی و به دلیل احســاس ناراحتی در عضلات پا تعویض شد. 
او در لیست جدید لوئیس دِلافوئنته سرمربی تیم ملی اسپانیا 
برای 2 دیدار مقدماتی جام ملت های اروپا برابر اســکاتلند و 
نــروژ به تیم ملی دعوت شــده و در صورت عدم مصدومیت 
در ایــن 2 دیدار هم حداقل برای دقایقــی در میدان حاضر 

خواهد شد.

بدترین نمایش منچسترسیتی 
گواردیولا!

نمایش یکشنبه شــب ســیتی برابر آرســنال از لحاظ آمار 
شوت زنی، بدترین در 274 بازی لیگ برتر تحت هدایت پپ 
گواردیولا بود. به گزارش ورزش ســه، منچسترسیتی بالاخره 
به آرسنال باخت تا طلسم توپچی ها برابر این تیم نیز شکسته 
شود. چندین ســال بود که آرسنال موفق به شکست سیتی 
در لیگ برتر نمی شــد، ولی  یکشنبه شب با گل مارتینلی در 
دقیقه 86 که البته با کمی شــانس نیز همراه بود توانست به 
سه امتیاز با ارزش برسد. توپ مارتینلی به ناتان آکه برخورد 
کرد و وارد دروازه شــد. از لحــاظ آماری این بدترین نمایش 

منچسترسیتی زیر نظر پپ گواردیولا در لیگ برتر نیز بود. 
پپ از سال 2016 هدایت سیتی را قبول کرده و تاکنون 274 
بار در لیگ برتر روی نیمکت این تیم نشســته است. قبل از 
بازی با آرســنال سابقه نداشت سیتی در یک بازی تنها چهار 
شوت به دروازه داشته باشد و بدتر اینکه تنها یکی هم داخل 
چارچوب باشــد. اگر بخواهیم دوران حضــور پپ در بایرن و 
بارســا را نیز اضافه کنیم)۵28 بــازی لیگ(، تنها یک بار در 
آوریل 2010 و بازی بارســا برابر اسپانیول، تیم تحت هدایت 

پپ فقط چهار شوت به دروازه داشت.
ســیتی در دقایــق پایانی نیز کاملًا تحت تأثیــر بازی بهتر و 
هجومی آرســنال قرار داشت و توپچی ها به شایستگی پیروز 

شدند.

ابتکار میلان: فروش پیراهن 
دروازه بانی با نام ژیرو!

باشــگاه میلان قصد دارد پیراهن های ویــژه دروازه بانی با نام و 
شــماره اولیویه ژیرو را به فروش برســاند. به گزارش ورزش سه، 
دیــدار این هفته میلان برابر جنووا که با پیروزی 0-1 این تیم به 
پایان رســید جنجال و لحظات جذابی بسیاری را در خود جای 
داده بــود. اخراج مایک مانیــان در لحظات پایانی و در حالی که 
تیم حریف تمام تلاشــش را به کار گرفته بود تا گل تساوی را به 
ثمر برساند باعث شد که لحظه ای عجیب و به یادماندنی در این 
دیدار رقم بخورد. اســتفانو پیولی هر پنج تعویض تیمش را انجام 
داده بود و به همین دلیل این ژیرو بود که پیراهن دروازه بانی را به 
تن و دستکش ها را به دست کرد و در دروازه ایستاد تا مانع از باز 
شدن آن در چند دقیقه ای که تا پایان این بازی فرصت بود شود. 
این ســتاره فرانسوی در این کار بســیار هم موفق بود و توانست 
نمایش خوبی داشــته باشــد و روی یک صحنه دروازه میلان را 
نجات دهد تا نشــان دهد که در این زمینه هم اســتعداد زیادی 
دارد. بسیاری از هم تیمی های او و هواداران میلان روز گذشته از 
عملکرد ژیرو تقدیر کردند و همین باعث شــد که باشگاه میلان 
هــم به افتخار او پیراهن دروازه بانی را با نام این بازیکن به فروش 
برســاند. در بیانیه منتشرشــده از سوی روســونری آمده است: 
»اولیویه ژیرو با دفاع شــجاعانه از دروازه میلان در دقایق پایانی 
بازی برابر جنووا به بخشــی از تاریخ این باشــگاه تبدیل شد. ما 
تصمیــم گرفته ایم که ادای احترامی به این نمایش زیبا داشــته 
باشیم و او را در فهرست دروازه بانان قرار دهیم. هواداران می توانند 

پیراهن دروازه بانی را با نام و شماره ۹ ژیرو سفارش دهند.
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ســقوط یک پله ای در جدول توزیع مدالی بازی های آســیایی 2022 هانگژو و 
البته کاهش تعداد مدال های کاروان کشــورمان نســبت به دوره گذشته زنگ 

خطری است که باید آن را جدی گرفت.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، اگرچه کاروان ایران با شعار کیفی سازی راهی 
نوزدهمین دوره بازی های آسیایی شد، اما همین کاروان هم می توانست نتایج 
بهتری بگیرد؛ به خصوص در برخی رشــته ها که به هیچ وجه انتظارات برآورده 

نشد.
ایران در دوره گذشــته در جاکاراتای اندونزی با کسب 20 مدال طلا، 20 نقره 
و 22 برنــز و مجموع 62 مدال جایگاه ششــم و در این دوره با 13 مدال طلا، 
21 نقره و 20 برنز جایگاه هفتم را کســب کرد. ورزشکاران کشورمان در دوره 
گذشته هفت طلا بیشتر از این دوره کسب کردند و در مجموع هم هشت مدال 
بیشتر از هانگژو به دست آورده بودیم. نگاهی به اداور گذشته نشان می دهد هر 
دوره که می گذرد، شــرایط بدتر می شود. ایران در سال 2010 گوانگژو چهارم 

شد، در بازی های آسیایی اینچئون 2014 پنجم، در سال 2018 ششم و در سال 
2022 هفتم شــدیم، ضمن اینکه مرغوبیت مدال های مان نیز در این دوره کمتر 
شده است. اینکه چه عواملی باعث شد این دوره پایین تر از دوره قبلی قرار بگیریم، 
قطعاً نیاز به کارشناســی دارد، اما در یک نگاه اجمالی می توان دریافت که ورزش 
ایران در دو سال گذشته شرایط خوبی را پشت سر نگذاشته بود. پس از المپیک 
2020 توکیو - که به دلیل شــیوع کرونا در سال 2021 برگزار شد- ورزش ایران 
درگیر مشکلات جدی بود. ایران در المپیک 2020 در بین تیم های آسیایی پس 

از چین، کره جنوبی و ژاپن در رده چهارم ایســتاد و اکنون این پرسش به وجود 
می آید که در این دو سال چه بر سر ورزش کشورمان آمده که هند و چین تایپه 

هم بالاتر از ما قرار گرفته اند.
باید پذیرفت که در دوران حمید ســجادی به عنــوان وزیر ورزش و جوانان حال 
ورزش ایران خوب نبود و این حال بد خودش را در بازی های آسیایی نشان داد و 
عدم توجه به فدراســیون ها از نظر مادی و معنوی، سبب شد ورزش با مشکلاتی 
مواجه شود. هرچند برخی رؤسای فدراسیون ها نیز به شدت ضعیف ظاهر شدند، 
اما اگر نظارت مناسبی در آن زمان از سوی وزارت ورزش وجود داشت، مشکلات 

کاهش پیدا می کرد.
اینکه کشــوری نظیر هند با سرمایه گذاری در برخی رشــته ها از ایران پیش 
می افتد، هشــداری جدی است و با شــرایط امروز در المپیک 2024 پاریس و 
دوره آینده بازی های آسیایی کشورهای دیگر نیز از ایران پیشی خواهند گرفت.
با حضور کیومرث هاشــمی که فردی اســت ورزشی می توان به بهبود شرایط 
امیدوار بود؛ او که به تازگی در مسند وزارت ورزش قرار گرفته است، می تواند با 
نگاهی کارشناسی به آنچه در بازی های آسیایی گذشت شرایط را برای ورزش 
کشــورمان بهبود ببخشد. این اما تمام ماجرا نیست؛ بازی های آسیایی هانگژو 
همانند دوره های قبلی این نکته را گوشــزد کرد که بــرای خروج از وضعیت 
موجود باید توجه مســئولان به ورزش جدی تر از قبل شود. این توجه هم در 
زمینه تأمین بودجه اســت و هم امکانات. ورزش توجه بیشتری را می طلبد و 
مســئولان عالی رتبه باید با نگاهی ویژه به این مقولــه زمینه موفقیت ورزش 
ایران در میادین بین المللی را فراهم کنند؛ توجه به رشــته های پایه و مدال آور 
و رشــته هایی که ماده های زیادی دارند و توزیع مدال هم در آنها زیاد اســت از 

ضروریات به شمار می رود.
نکته پایانی اینکه برخی رؤســای فدراســیون ها پیش از شــروع بازی ها وعده  و 
قول های زیادی می دادند و از کســب چندین مدال و موفقیت صحبت می کردند، 
امــا در عمل ناکام ماندند؛ این اتفاق در گذشــته هــم رخ داده بود. اکنون نوبت 
آن اســت که با این افراد نیز برخــورد لازم صورت گیرد تا دیگر وعده های پوچ و 

بیهوده ندهند.

درس های تکراری بازی  های آسیایی هانگژو

 ورزش را جدی بگیرید!


